
theoria Llatí II

 CLASSES ADJECTIUS. 

1a i 2a declinació.

Adjectius de tres terminacions que declinen per la 2a el masculí i el neutre i el femení per la
1a.

bonus, -a, -um  ater, atra, atrum miser, misera, miserum

Els adjectius que presenten el nominatiu masculí acabat en -er, a vegades perden la vocal -e-
a l'arrel de genitiu. Per identificar-los cal fixar-se en l'arrel del nominatiu femení.

3a declinació.

Tres terminacions.
Adjectius que presenten tres fomes de nominatiu diferents, una per cada gènere i declinen per
la 3a tema en vocal -i- (parisil·làbica). 

acer, acris, acre

Per extreure l'arrel correctament cal fixar-se en el nominatiu femení.

Dues terminacions.
Adjectius que presenten dues formes de nominatiu diferents, una per masculí i femení, l'altra
per neutre. Declinen per la 3a tema en vocal -i- (parisil·làbica).

fortis, forte

Una terminació.
Adjectius que presenten una única forma de nominatiu pels tres gèneres.

-3a tema en vocal -i- (parisil·làbica):

ingens, ingentis audax, audacis felix, felicis atrox, atrocis

-3a tema en consonant (imparisil·làbica):

uetus, ueteris diues, diuitis pauper, pauperis

IMPORTANT.

Cal tenir present que els adjectius s'enuncien amb les diferents formes de nominatiu, excepte
els adjectius d'una terminació que presenten nominatiu i genitiu singular.
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